
Zápis z 6. jednání Komise RHMP pro udržitelnou energii a klima  
dne 9. 4. 2021 
 
(Místo konání: online, platforma Webex)  

Účastníci: 
Martin Bursík (předseda Komise), Petr Hlubuček (místopř. Komise), Adam Scheinherr (místopř. Komise), Jan Chabr (člen 
Komise), Tomáš Murňák (místopř. Komise), Štěpán Kyjovský (člen Komise), Ondřej Boháč (člen Komise, IPR Praha), Jiří 
Knitl (člen Komise), Jaroslav Mach (člen Komise, zástupce pracovní skupiny Udržitelná doprava), Jan Šurovský (člen 
Komise, zástupce pracovní skupiny Udržitelná doprava), Vojtěch Vosecký (člen Komise, zástupce pracovní skupiny 
Cirkulární ekonomika), Kateřina Schön (členka Komise, zástupkyně pracovní skupiny Adaptace na změny klimatu), Ivan 
Jacko (člen Komise, zástupce pracovní skupiny Udržitelná energetika), Tomáš Voříšek (člen Komise, zástupce pracovní 
skupiny Udržitelná energetika), Jaroslav Klusák (člen Komise, OCP MHMP, energetický manažer MHMP), Vladimír 
Schmalz (člen Komise, ODS) 
 
Omluveni:  
Marcela Plesníková (členka Komise), Petr Hlaváček (místopř. Komise) 
 
Hosté: Tereza Líbová (OCP MHMP), Daniel Vondrouš (kancelář předsedy komise UEK), Lucie Kocourková (kancelář 

předsedy komise UEK), Michal Geisler (kancelář primátora HMP), Alžběta Stránská (OVO, asistentka předsedy 
VURM), Alena Vondroušová (MHMP SE4), Martina Kaňáková (MHMP SE8) 
 
 

Program zasedání:  
1) Shrnutí připomínkového řízení 
2) Představení aktualizovaného Klimatického plánu hl. m. Prahy 2030 
3) Plán dalšího postupu (schvalovací proces) 
4) Role pracovních skupin po schválení 
5) Závěr / Diskuse 

 

Průběh a hlavní výstupy jednání:  

V úvodu náměstek primátora Petr Hlubuček přivítal účastníky a poděkoval za práci všech, kteří se podíleli na přípravě 
a na dokončení dokumentu Klimatický plán hl. m. Prahy 2030 (dále jen Klimatický plán). Jedná se o plán 
restrukturalizace hospodářství nejen Prahy. „Po době páry bude doba OZE.“ Plán je sice ambiciózní, ale přináší 
praktický přístup řešení problémů. Předpokládá zapojení jak politických subjektů, organizací města, tak 
podnikatelského sektoru. Klimatický plán je živý dokument, který bude i do budoucna přizpůsobován jak 
technologickému, tak politickému vývoji.  

Bod 1 - Shrnutí připomínkového řízení 

Plán byl v prosinci 2020 zaslán nejen členům Rady MHMP, ale i městským organizacím a společnostem. První kolo 

připomínek shromáždilo přes 60 stran textu.  

Hlavní připomínky:  

 Absence podrobnějšího časového a finančního plánu 

 Stanovení priorit (jaká opatření by měla být řešena přednostně) 

 Konkretizace rolí a odpovědností  

 Pochybnosti o proveditelnosti časové / finanční/ technické 

V současné době jsou připomínky zapracovány a aktualizovaný Klimatický plán je v připomínkovém kolečku (tisk 

39957) připravován na květnové zasedání Rady HMP ke schválení.  

 



Bod 2 - Představení aktualizovaného Klimatického plánu 

Byly dopracovány nově přílohy a kapitoly, které vymezují implementaci a monitoring (kapitola 8), komunikační 

strategii (kapitola 9), financování plánu (kapitola 10). Implementována byla vize města krátkých vzdáleností a 

celistvý přístup k budování města (do kapitoly 4). Je tak podpořen polycentrický způsobu existence města, využití 

brownfieldů.  

Každé z opatření, které přináší přímé úspory emisí, má svou kartu v Příloze 2, která shrnuje popis opatření, bilanci 

CO2, konkrétní kroky, finanční zdroje. Každá z karet reflektuje pouze současný stav znalostí o problematice, které 

bude třeba aktualizovat (předpokládá se v roce 2025). 

Prioritizace opatření byla formulována na základě možnosti financování opatření z evropských fondů. V oblasti 

OZE mají nákladové křivky klesající tendenci. Dle současných náznaků Evropské komise se budou zvyšovat poplatky 

za vysoké emise CO2.  

Klimatický plán respektuje požadavky Paktu starostů a primátorů a současně do svých opatření zahrnuje dosud 

nevyžádané součásti např. v dopravě (do emisních bilancí Prahy jsou započítávány i emise z dopravy vedené po 

dálnicích a z provozu letiště). Klimatický plán je tak současně Akčním plánem pro udržitelnou energii a klima 

(SECAP), jak jej definuje iniciativa Covenant of Mayors, jíž je Praha členem.  

 

Bod 3 - Plán dalšího postupu (předpokládaný schvalovací proces) 

 12.4.2021 – Představení Klimatického plánu Radě HMP 

 20.4. 2021 – Projednání plánu ve Výboru ZHMP pro ŽP 

 20.4. 2021 - Veřejná prezentace plánu (online v CAMP)  

 5.5.2021 – Představení plánu zastupitelům HMP (online) 

 10.5.2021 - projednání/ schválení plánu v RHMP 

 27.5.2021 – projednání / schválení plánu v ZHMP 

 6. měsíc a dále započetí implementace 

 11. měsíc – účast na COP26 v Glasgow (Praha přijímá nejen klimatický závazek, ale konkrétní plán k realizaci) 

 Zveřejněním plánu v CAMP se zahájí i proces veřejné diskuse a participace. Každé dva roky bude plán 

aktualizován.  

 V návrhu usnesení na schválení plánu je navíc i část, která ukládá jednotlivým radním konkrétní úkoly, dle jejich 

oblasti působení.  

 

Bod 4 - Role pracovních skupin po schválení  

Pracovní skupiny Komise budou poskytovat expertní spolupráci členům Rady HMP. Dále budou rozpracovávat další 

prioritní témata a opatření Klimatického plánu, vypracovávat podklady k vyjádření Komise, sledovat nové trendy 

v oblasti klimatické politiky a vývoje technologií.  Účastní se dialogu s odbornou veřejností, budou vyhodnocovat 

podněty veřejnosti.   

 

Bod 5 – Závěr / Diskuse 

Vl. Schmalz:  

- V Plánu chybí, že mnohá opatření vyvolají potřebu dalších investic.  

- Navrhuje podrobněji rozvést finanční náklady a spoluúčast obyvatel Prahy na nich – např. u investic do obnovitelných 

zdrojů energie. Měli bychom přiznat, kolik to lidi bude stát. 

- Navrhuje rozdělit projekty na dvě části: 1. Projekty, které již byly zahájeny, nebo jejich spuštění bude nevyhnutelné 

kvůli zákonným povinnostem či z ekonomických důvodů. 2. Projekty, které jsou na tzv. dobrovolné bázi – a nějak se 

s jejich náklady vypořádáme.  

- Klub ODS má zájem o debatu nad Klimatickým plánem.  

 



M. Bursík: Každé z opatření je podložené konkrétním výpočtem ceny i míry snížení emisí CO2. Počítáme s využitím 

evropských a státních dotačních programů (na to jsou priority Klimatického plánu nastaveny) a také s ekonomickými 

úsporami získanými ze snížených provozních nákladů po zateplení domů, modernizaci distribuční sítě atp. Úspory se 

budou vracet do Klimatického fondu Prahy, odkud budou reinvestovány (na principu revolvingového fondu). V případě 

využití obnovitelných zdrojů se počítá se zapojením města i třeba SVJ. Investice se zaplatí v úsporách za snížení 

externích dodávek elektřiny a nepromítnou se do cen elektřiny. 

T. Voříšek: Dekarbonizace = elektrifikace konečné spotřeby. Součástí vize je i „inteligentní“ měření, s jehož pomocí je 

možné odběrovou soustavu pružně modifikovat. Mnohem naléhavější je však situace v teplárenství – dochází k masivní 

snaze o odpojení kvůli vysokým nákladům za teplo v Praze.  

J. Klusák: Plán je strategický dokument, který má své priority.  

Vl. Schmalz: Praha by si měla dávat cíle ambiciózní ale splnitelné. Zdá se mu, že je Klimatický plán v některých částech 

neuskutečnitelný, např. v teplárenství, které Praha před lety privatizovala. 

O. Boháč: Klimatický plán je již přehlednější a chválí současný stav zapracování připomínek.  

I. Jacko: Poznámka - Proč vlastně Klimatický plán vzniká? Když se Praha přihlásila k Paktu starostů, bylo signatáři cca 

7500 měst. V současné době je jich již před 10 000. Každé město hledá svou cestu k cíli snížení emisí CO2. Plán má vyšší 

cíle, ne jen shánění financí.  

 

Hlasování Komise UEK o schválení aktuální verze Klimatického plánu hl. m. Prahy 2030.   

 Pro: 16  

 Proti: 0 

 Zdržel se: 1 

 

Zapsali: Lucie Kocourková, Daniel Vondrouš 

Ověřil: Martin Bursík 


